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Beste leden van de Goudse Adviesraad Sociaal Domein, 
 
Op 18 juni stuurde u het college van B en W een advies over de conceptvisie Sporten en Bewegen in 
Gouda 2024 – 2032.  Het college waardeert het zeer dat u uitgebreid de tijd en moeite heeft genomen 
om zich in dit beleidsdocument te verdiepen en bedankt u voor de gegeven adviezen. 
 
Onderstaand geven wij aan hoe we met de door u gegeven adviezen zijn omgegaan. 
 
Uw advies 1: Breng in gesprek met betrokken organisaties focus aan door jaarlijkse doelen 
visueel in beeld te brengen, en de resultaten te monitoren.  
 
Mede naar aanleiding van uw advies is in het document een schematische weergave opgenomen van 
de fasering van de ambities. Bovendien is in veel gevallen concreter aangegeven welke doelen de 
gemeente kwantitatief nastreeft, en welke trend we daarin zien in de komende jaren. Het plan is 
echter wel een beleidsdocument, waarin de beoogde koers uiteengezet wordt. Het is geen 
uitvoeringsplan. Uitwerking en vormgeven aan de uitvoering vindt plaats in de praktijk en in de 
jaarlijkse gemeentelijke programmabegrotingen en jaarrekeningen. Met de beschikbare financiële en 
personele capaciteit ziet het college voldoende mogelijkheden om te werken aan de genoemde 
ambities. Uiteraard wordt de vinger aan de pols gehouden, ook met het oog op het onder druk staan 
van de gemeentelijke budgetten en de onzekerheid over de koers van het kabinet de komende jaren 
Het aantal onderwerpen waar de gemeente op wil inzetten is groot, maar het college is ervan 
overtuigd dat een brede, maar doelgerichte aanpak, in nauwe samenspraak met veel andere partijen 
in de stad, de weg is naar een situatie waarin meer Gouwenaars bewegen als iets vanzelfsprekends 
beschouwen in hun dagelijks leven. Het aangaan van het echte en goede gesprek met inwoners vindt 
het college net als u zeer belangrijk. Het college geeft daar dan ook veel aandacht aan, niet alleen in 
het sportbeleid, maar ook binnen alle andere beleidsterreinen..   
 
Uw advies 2: Besteed niet alleen apart aandacht aan verschillende doelgroepen, maar integreer 
het in de ambities zoals vitale verenigingen en beweegvriendelijke openbare ruimte. 
 
De focus op doelgroepen is wat het college betreft verweven door het document. Voor een aantal 
doelgroepen is specifiek aandacht (mensen met een beperking, mensen in armoede, ouderen (onder 
andere valpreventie) en jongeren (onder andere mentale gezondheid), maar in z’n algemeenheid 
kiezen we ervoor om een gedegen basis te realiseren (‘Fundament op orde’) waarin elke Gouwenaar 
tot z’n recht kan komen. Inspireren, verleiden en faciliteren ziet het college inderdaad als prima 
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instrumenten, in tegenstelling tot het verplichten van lokale partijen om dingen te doen. Bij 
sportverenigingen merkt het college sterk dat er verenigingen zijn die een bredere rol willen pakken, 
maar dat er ook verenigingen zijn die dat niet willen of kunnen. Vaak spelen hier belemmerende 
factoren als de beschikbaarheid van vrijwilligers een rol. Bij ontwikkelingen in de buitenruimte is het 
inmiddels gemeentelijk beleid dat aandacht wordt besteed aan de toegankelijkheid (sociaal en fysiek) 
voor verschillende doelgroepen. 
 
Uw advies 3: Blijf inzetten op verbindingen met andere beleidsterreinen en verschillende 
organisaties om goed aan te sluiten bij wat doelgroepen nodig hebben. 
 
Het zoeken naar verbinding is een rode draad in de nieuwe sport- en beweegvisie. Het college is zich 
ervan bewust dat als de gemeente wil bereiken dat meer Gouwenaars voldoende bewegen, er vanuit 
verschillende perspectieven actie op gezet moet worden. Verbinding is er dus, intern met 
beleidsterreinen zoals gezondheid, spelen, groen, veiligheid, maatschappelijk, vastgoed en ruimte, en  
externe met lokale organisaties op het gebied van onderwijs, gezondheid en welzijn. Het college is blij 
dat u ziet dat die verbindingen gelegd worden en neemt u advies om dat verder uit te bouwen dan ook 
ter harte. Uw opmerking over het vrijwilligersbeleid begrijpt het college, want de 
vrijwilligersproblematiek is bij veel verenigingen aanwezig. Het college wil in haar nieuwe 
vrijwilligersbeleid actiever ‘makelen’ tussen potentiële vrijwilligers en organisaties en wil het 
deskundigheidsaanbod centraler communiceren. 
 
Uw advies 4: Inspireer door mooie voorbeelden te delen en maak gebruik van verschillende 
communicatiemiddelen. 
 
Meer en beter communiceren is inderdaad een belangrijk middel in deze sportvisie. Niet voor niets is 
‘Inspireren en etaleren’ een specifieke ambitie, ook in het kader van toegankelijkheid neemt het 
college zich voor meer bekendheid te geven aan het aanwezige sport- en beweegaanbod. Een 
specifieke uitwerking daarvoor wordt dan ook gemaakt. 
 
Uw advies 5: Waar het naast een integrale aanpak nodig is om in te zoomen op groepen die 
beperkt meekunnen: ga door op bestaand beleid en maak op onderdelen de ambitie concreet 
om mee te nemen in prioritering. 
 
Het college volgt hierin uw advies en heeft dat ook in de nota beschreven. Aan alle door u genoemde 
belangrijkste doelgroepen uit het sociaal domein is in het visiedocument aandacht besteed. 
Dat geldt voor jeugd (scholen, verenigingen, urban, vaardig in bewegen), senioren (valpreventie, 
beweegmakelaars, passend aanbod), armoede (vergroten budget en bekendheid Volwassenenfonds 
en Rotterdampas), inwoners met een beperking (Regioverband Aangepast Sporten Midden-Holland), 
en mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt (Bewegen Werkt). Over de inzet van gecombineerde 
leefstijlinterventies (GLI’s, een belangrijk element ook in het gemeentelijke gezondheidsbeleid) en de 
aandacht voor nieuwkomers is naar aanleiding van uw advies een passage opgenomen in de tekst. 
 
Ten slotte  
 
Het college bedankt u voor uw mooie woorden als het gaat om de passie en gedrevenheid die u ziet 
om Goudse inwoners in beweging te krijgen. Het college vindt dat het document dankzij uw adviezen 
en die van de Goudse Sportraad sterker is geworden en legt het nu ter besluitvorming voor aan de 
gemeenteraad. Dat gebeurt in de raadscyclus van september. Op 28 augustus worden de stukken 
naar de gemeenteraad gestuurd.  
 
  



 

   

 

pagina 3 

Met vriendelijke groet, 
 
Burgemeester en wethouders van Gouda, 
de secretaris, de burgemeester, 

 

 

drs. R.C. Bakker mr. drs. P. Verhoeve 
 


